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Seniorforeningen 

Told & Skat   

 
 
 

Til  Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
 
  
 
Referat af bestyrelsesmøde nr. 4/2018 den 20. juni 2018 
 

Dagsorden 
0. Persondataforordningen – Merete Keller Berdiin, DTS giver en 
      opdatering på persondataforordningen, specielt hvad  
      Seniorforeningen skal være opmærksom på 
1.   Godkendelse af referat 3/2018 fra bestyrelsesmødet  

                              den 23. april 2018 
 2.   Meddelelser 
 3.   Kassereren orienterer 

4.   Evaluering af generalforsamlingen den 5. april 2018 - 
      herunder vedtægtsændringen 

 5.   OK18 
 6.   Fastsættelse af tid og sted for generalforsamlingen 2019 
 7.   Bestyrelses- og klubformandskonferencen 2018 
 8.   Bestyrelsens arbejdsprogram frem til generalforsamlingen   
                          2019 
 9.   Eventuelt 

  

 
 
Formanden Marianne Nielsen bød velkommen med en særlig velkomst til Merete Berdiin 
 
Ad O. Merete blev budt velkommen til en gennemgang af dette aktuelle emne. 
  
 Merete oplyste,  

at hovedorganisationen DTS har ansvaret for, at dataene behandles korrekt 
at man er i gang med de tekniske løsninger, men at disse ikke er færdige 
at det er en vigtig service over for medlemmerne, at der passes godt på 
persondataene 
at persondata er hvad der kan identificere den enkelte person ikke kun 
personnummer men 
også adresse m.m. 
at den enkelte har retten til at blive slettet bl.a. ved udmelding 
at der ikke må samkøres data eks. Med LSB 
at oplysningerne ikke må sælges 
at der alene må registreres de nødvendige data 

  

www.dts.dk/senior 
 
Formand 
Marianne Nielsen 
Bjørnøvej 59 
5700 Svendborg 
Mobil 4062 8108 
e-mail: msn@dts.dk 
 
Kasserer 
Ib K. Hansen 
Dyresøvej 38, 3000 Helsingør  
Mobil 2342 9801 
e-mail: ibkhansen@stofanet.dk 
 
Sekretær 
Hans Birk 
Langebjergvej 309 
3050 Humlebæk 
Mobil 20931567 
e-mail: hbjb@mail.dk 
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at persondataene skal være korrekte og ajourførte 
at dataene skal være beskyttede – godkendt sky eller sikret server 
at brugerne får adgang gennem SharePoint løsning, hvilket sker via DTS, hvor 
den enkelte får en mailkonto 
at fysiske papirer skal opbevares sikker, hvilket også gælder stick 
at kommunikation med medlemmer skal ske krypteret (via mail gennem DTS) 
at mailkorrespondance ikke anses at omfatte seniorklubberne kontakt med 
klubmedlemmerne da der er tale om social karakter 
at der ved mail til flere medlemmer skal bruges BCC, således at den enkelte 
ikke kan se mailadresserne for de øvrige modtagere 

 
Ad 1.  Referatet af bestyrelsesmøde 3/2018 den 23. april 2018 blev godkendt og er 

herefter det endelige referat. 
 
Ad 2. Marianne bød, som ny formand, velkommen til dette første egentlige 

bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen den 5. april 2018. 
 
 Marianne meddelte 
 

at hun har deltaget i HB-møde i DTS i dagene 11. – 12. juni 2018 på 
Bornholm 
 
at hun har deltaget i et møde i Seniorklub Odense den 14. juni 2018 

  
at hun den 21. juni 2018 er inviteret til møde med samtlige ansatte i SKAT 
Svendborg 
 
at hun har fået en henvendelse fra et medlem om suppleanters deltagelse i 
bestyrelsesmøder samt stemmeret. Der bliver stillet spørgsmål ved om, det er 
fordi bestyrelsen er lille, og hvis det er tilfældet bør bestyrelsen måske 
udvides. 
Spørgsmålet blev drøftet i bestyrelsen, som finder at den nuværende form for 
bestyrelsesmøder m.m., hvor suppleanter deltager i møderne uden stemmeret 
men med taleret, gør at suppleanterne således er opdateret til at kunne 
indtræde i bestyrelsen ved forfald. Bestyrelsen finder ikke anledning til at 
ændre forretningsgangen. 
Marianne melder tilbage til det pågældende medlem. 
 
at hun fra et medlem har modtaget en henvendelse om hvorvidt 
tjenestemandspensionen for allerede pensionerede er omfattet af 
modregningsreglerne. 
Marianne har undersøgt forholdet med det resultat, at 
tjenestemandspensionen formentligt også er en form for 
arbejdsmarkedspension, som er omfattet af modregningsreglerne. 
Bestyrelsen drøftede i denne forbindelse Ældresagens udspil og konklusionen 
i bestyrelsen er, at det er Ældresagen, der følger op på sagen. 
Bestyrelsen vil følge udviklingen og påvirke, hvor det er muligt at få indflydelse 
Marianne melder tilbage til det pågældende medlem. 
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at hun har modtaget henvendelse fra Seniorklubben i Haderslev om SKAT 
fremover vil holde pensionistkomsammen i Haderslev, Køge og Svendborg 
som nævnt i den mundtlige beretning på generalforsamlingen 2018 
Der er aftalt møde med SKAT den 26. juni 2018 om 
pensionistsammenkomsterne (mødet er afholdt og der vil blive 
pensionistsammenkomster de 3 steder) 
Marianne melder tilbage til Seniorklubben i Haderslev 
 
at der ikke afvikles fælles aktivitetsdag i SKAT i 2018 
 
at hun var inviteret til at overvære bestyrelsesmøde i Sammenslutningen af 
senior- og pensionistforeninger CO10 den 29. maj 2018. 
Marianne blev udpeget som repræsentant til repræsentantskabsmødet i CO10 
den 13. november 2018. Samtidig blev det aftalt, at Marianne overtager 
formandsrollen i Sammenslutningen af senior- og pensionistforeninger i CO10 
med Finn Baad, Politipensionisterne som næstformand. Dette gør, at 
Marianne træder ind i CO10`s bestyrelse. 
 
at hun træder ind i komiteen for Told- og Skattemuseet samt, at museet efter 
flytningen har fået flere henvendelser om lån af dele af museet til udstillinger 
således har Skatteministeriet ønsket en opstilling af montre med genstande 
fra museet, og den nye Toldstyrelse har ønsket en udstilling i forbindelse med 
introduktionen af styrelsen. 
 
at hun foreslår, at fremtidige sommermøder ikke holdes over 2 dage, men at 
derimod at der i forbindelse med den årlige generalforsamling bliver 
overnatning forud for generalforsamlingen, og at sommermødet bliver af en 
dags varighed 
Forslaget blev taget til efterretning af bestyrelsen. 
 
at DTS-huset er solgt til overtagelse 15. januar 2019. DTS arbejder herefter 
med muligheden for et fællessekretariat med andre organisationer 
 
at ferieboligerne på Bornholm samt Kikhavn er taget i brug efter 
renovering/genopbygning samt at der er købt en ferielejlighed i Rom, som er 
ved at blive renoveret/indrettet 
 
at hun takker Rikke Martens, DTS-sekretariatet med en erkendtlighed for det 
store arbejde med indkøring af medlemskartoteket i forbindelse med DTS`s 
overtagelse af kontingentopkrævningen, hvilket blev taget til efterretning af 
bestyrelsen 

 
Ad 3. Kasseren omdelte perioderegnskab, som blev taget til efterretning. Videre 

oplyste kasseren at medlemstallet udgør 3.174, hvilket er en nettotilgang på 
15 medlemmer. 
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Ad 4. Generalforsamlingen blev evalueret og det blev besluttet, at der fremover skal 
være en ”reserve dirigent” for på den måde, at sikre muligheden for at have en 
opdateret dirigentsuppleant ved forfald 
Der blev orienteret om vedtægtsændringen, hvilket blev taget til efterretning. 

 
Ad 5. Sammenslutningen af senior- og pensionist foreninger stemte nej til OK18, 

hvor der ikke blev henset til pensionistefterslæbet, men alene på det 
fremtidige 
 
1. januar 2019 fusioneres LO og FTF. Finans forbundet har meldt sig ud af 
FTF og forhandler med AC om optagelse. 
DTS bliver i FTF indtil videre. 
Marianne holder sig orienteret og orienterer løbende. 

 
Jesper K. inviteres til et bestyrelsesmøde i Seniorforeningen med henblik på 
efterfølgende deltagelse i formands- og bestyrelseskonferencen 2019. 

 
Ad 6. Det blev drøftet, hvorvidt generalforsamlingen fortsat skal afholdes i Odense 

eller et andet centralt sted eks. Horsens. 
Det blev besluttet, at generalforsamlingen fortsat holdes i Odense. 
 
Generalforsamlingen den 4. april 2019 bliver på Radisson Blu Odense i lighed 
med forgående år. 

 
Ad 7. Bestyrelses- og klubformandskonferencen 2018 bliver på Comwell Hotel 

Aarhus, Værkmestergade 2, Aarhus den 7. og 8. november 2018 der arbejdes 
udfra følgende program 

 

 
Onsdag den 7. november 2018 
11.15 – 12.00 Ankomst og indkvartering 
12.00 – 13.00 Frokost 
13.10 – 14.30 Åbning af konferencen herunder orientering fra 
bestyrelsen (plenum) 
14.30 – 15.00 Fremlæggelse af forslag til behandling på 
konferencen (plenum) 
15.00 – 15.30 Kaffepause 
15.30 – 16.50 Orientering fra klubformændene (plenum) 
16.50 – 17.00 Pause 
17.00 – 17.45 Indlæg ved forbundsformand Jørn Rise 

         OK18 resultatets indflydelse på pensionen 
18.30 - Middag 
Torsdag den 8. november 2018 
07.00 – 08.30 Morgenmad 
08.30 – 09.00 Indlæg ved forbundsformand Jørn Riise 

          Nyt fra DTS 
09.00 – 11.00 Indledning til dagens program samt       
Klubformandsmøde/bestyrelsesmøde 
11.00 – 11.10 Pause 
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11.10 – 12.00 Opsamling/afslutning af konferencen (plenum) 
12.00 – 13.00 Frokost og hjemrejse 

 
Foreløbige forslag til drøftelse på konferencen er: 
1. Indkaldelse til generalforsamlingen via mail 
2. Nyt omkring aftalen med DTS om kontingentopkrævning 
3. Nye seniorklubber? 
4. Adresser for klubformænd på hjemmesiden 
5. Indkaldelser, referater og bilag m.m. vedr. det enkelte møde samles i ”en 

kasse” 
 

Sekretæren indkalder klubformændene og forslag fra disse primo august 
2018. 
 

Ad 8. Arbejde videre med de programfastsatte punkter og tages op på det næste 
bestyrelsesmøde. 

 
Ad 9. Intet til dette punkt. 

 
Marianne Nielsen   /Hans Birk  

 
 
 
 
 


